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 Protokół nr 50/2022 

z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  

odbytego w dniu 21 grudnia 2022 r. w godz. od 16:00 do 17:25 

w sali 146 w Urzędzie Miejskim w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1. 

 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1. Tadeusz Czerwiecki – Przewodniczący Komisji 

2. Łukasz Wojno – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Sylwester Cimochowski 

4. Karol Korneluk 

5. Wojciech Pająk  

6. Andrzej Turowski  

 

Nieobecni: 

1. Jarosław J. Kowalewski  

 

W posiedzeniu udział wzięli:       

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk  

2. Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta     

3. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydz. Geod. i Gosp. Nieruchomościami  

4. Marcin Bonisławski – Naczelnik Wydz. Rozwoju i Funduszy Zewnętrznych  

5. Małgorzata Włoskowska – Naczelnik Wydz. Architektury 

6. Jacek Niedźwiedzki – Radny Rady Miejskiej  

 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

 Przewodniczący Komisji Tadeusz Czerwiecki powitał zebranych i przypomniał, 

że porządek posiedzenia został przesłany wraz z materiałami komisyjnymi.  

 Przewodniczący T. Czerwiecki poinformował, że w punkcie 12 wolne wnioski głosu 

udzieli p. W. Smardzewskiemu przedsiębiorcy z Suwałk, który przedstawi swój problem.   

 

Uwag i sprzeciwu nie wniesiono, wobec czego radni jednogłośnie przyjęli następujący 

porządek posiedzenia: 

Proponowany porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 49/2022 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego z dnia 23 listopada 2022 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wzniesienia 

pomnika upamiętniającego powstańców Powstania Styczniowego 1863 r. w Suwałkach. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta Suwałk. 

4. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiącej 

własność Miasta Suwałk (oznaczona działką nr 11447/2). 
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5. Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży. Ustanowienie odpłatnej 

służebności przesyłu na nieruchomości będącej w zasobie Miasta Suwałki. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicą Północną, terenem 

kolejowym, ulicą Dąbrówka oraz granicą administracyjną miasta Suwałk. 

7. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego terenu obejmującego działki  

o nr ewid.: 10962/1 i 12369/2 w Suwałkach. 

8. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Suwałki do 

opracowania „Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu Miasta Suwałki”. 

9. Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego 

jako części budżetu miasta na 2023 rok.  

10. Zaopiniowanie wniosku Polskiego Stronnictwa Ludowego w Suwałkach o podjęcie 

uchwały w sprawie nadania imienia Edwarda Mikołajczyka rondu na skrzyżowaniu ulic 

Raczkowska i Powstańców Wielkopolskich w Suwałkach. 

11. Zaopiniowanie wniosku Związku Piłsudczyków Rzeczpospolitej Polskiej w sprawie 

uczczenia Aleksandry Piłsudskiej pomnikiem lub postumentem w Mieście Suwałki. 

12. Wolne wnioski. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 49/2022 z posiedzenia Komisji Strategii i Rozwoju 

Gospodarczego z dnia 23 listopada 2022 r. 

 

Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego protokół został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie wzniesienia 

pomnika upamiętniającego powstańców Powstania Styczniowego 1863 r.  

w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

– Pismo Ministerstwa stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

   

 Zastępca Prezydenta R. Rynkowski poinformował, że wpłynęło pismo  

z Ministerstwa Kultury i Dziedzictwa Narodowego w sprawie zmiany napisu oraz nadania 

mu charakteru upamiętniającego wydarzenie historyczne w podanym skróconym 

brzmieniu inskrypcji na projektowanym kamieniu pamiątkowym: „Powstańcom 

Styczniowym, Ofiarom egzekucji przeprowadzonych przez Rosjan w latach 1863-1864 na 

Górze Szubienicznej. Z inicjatywy Augustowsko – Suwalskiego Towarzystwa Naukowego 

Styczeń 2023. Prezydent poinformował, że zaproponowany nowy napis został 

skonsultowany z Augustowsko – Suwalskim Towarzystwem Naukowym, z jego Prezesem dr 

Maciej Ambrosiewicz, nie zgadza się na takie brzmienie. Prezydent stwierdził, że skoro  

Towarzystwo nie wyraża zgody na taki zapis, w związku z tym zaproponował aby zdjąć  

z porządku obrad Komisji oraz sesji Rady Miejskiej projekt ww. uchwały.  



3 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz potwierdził zdjęcie z porządku obrad Komisji oraz sesji 

Rady Miejskiej przedstawionego projektu uchwały.  

  

Głosowanie nad wnioskiem w sprawie wycofania projektu uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie wycofania projektu uchwały. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta Suwałk. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

  

 Zastępca Prezydenta R. Rynkowski przedstawił projekt uchwały, w którym zostały 

zaproponowane przesunięcia zezwoleń na sprzedaż alkoholu z gastronomii na sprzedaż 

detaliczną. Nie została zwiększona koncesja na sprzedaż alkoholu.  

 Radny W. Pająk zapytał czy liczba punktów sprzedaży, w których będzie alkohol 

zwiększy się? Prezydent R. Rynkowski odpowiedział, że są to wolne koncesje i przesuwane 

są na sprzedaż detaliczną i na chwilę obecną nie jest wiadome czy przedsiębiorcy 

wykorzystają wszystkie koncesje. Prezydent Cz. Renkiewicz dodał, że poszerzyły się 

granice istniejących już osiedli oraz powstały nowe skupiska mieszkalne i w konsekwencji 

zwiększyło się zapotrzebowanie na usługi sklepów wielobranżowych, w których 

przedsiębiorcy starają się uzyskać zezwoleni na sprzedaż napojów alkoholowych.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała w sprawie ustalenia maksymalnej liczby zezwoleń 

na sprzedaż napojów alkoholowych na terenie Miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

  

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży nieruchomości stanowiącej 

własność Miasta Suwałk (oznaczona działką nr 11447/2). 

– Wniosek stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił i omówił wniosek o przyjęciu do planu 

sprzedaży nieruchomości stanowiącej własność Miasta Suwałk położonej przy ulicy 

Tadeusza Kościuszki w Suwałkach jest to sprzedaż w drodze bezprzetargowej na 

poprawienie warunków zagospodarowania nieruchomości przyległej.   
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Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania wniosku: 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży 

nieruchomości stanowiącej własność Miasta Suwałk (oznaczona działką nr 11447/2). 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

   

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie wniosku o przyjęciu do planu sprzedaży. Ustanowienie odpłatnej 

służebności przesyłu na nieruchomości będącej w zasobie Miasta Suwałki. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz przedstawił i omówił wniosek o przyjęciu do planu 

sprzedaży. Ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na nieruchomości będącej  

w zasobie Miasta Suwałki na rzecz Przedsiębiorcy – spółki pod firmą PGE Dystrybucja 

Spółka Akcyjna z siedzibą w Lublinie pod urządzenia infrastruktury elektroenergetycznej.  

 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania wniosku: 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek o przyjęciu do planu sprzedaży. 

Ustanowienie odpłatnej służebności przesyłu na nieruchomości będącej w zasobie 

Miasta Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 6 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu ograniczonego ulicą 

Północną, terenem kolejowym, ulicą Dąbrówka oraz granicą administracyjną miasta 

Suwałk. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 10 do protokołu.  

 Naczelnik M. Włoskowska poinformowała, że wskazany obszar do opracowania 

planu nie posiada obowiązującego miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

i jako jedyny w skali miasta do tej pory nie został objęty granicami opracowania planu 
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miejscowego, między innymi ze względu na brak rozstrzygnięć dotyczących modernizacji 

linii kolejowej w ramach budowy Rail Baltica.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

ograniczonego ulicą Północną, terenem kolejowym, ulicą Dąbrówka oraz granicą 

administracyjną miasta Suwałk. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 7 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu obejmującego działki  

o nr ewid.: 10962/1 i 12369/2 w Suwałkach. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do protokołu.     

 

 Naczelnik M. Włoskowska poinformowała, że na wniosek właściciela działek, 

który wnosi o zmianę podstawowej funkcji nieruchomości z usługowej na mieszkalną 

jednorodzinną. Miasto chce dokonać zmiany dotyczącej tylko terenu obejmującego 

nieruchomość zabudowaną i zagospodarowaną, stanowiącą część konturu planistycznego 

oznaczonego symbolem 7U – teren zabudowy usługowej o wiodącej funkcji usługowej 

nieuciążliwej dla mieszkalnictwa, związanej z hotelarstwem i gastronomią. Na terenie 

wskazanym do objęcia planem znajduje się przeniesiony z ulicy Wigierskiej 2 budynek 

zabytkowy.  

 

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu 

obejmującego działki o nr ewid.: 10962/1 i 12369/2 w Suwałkach. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 
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Ad pkt. 8 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Miasta Suwałki do 

opracowania „Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu Miasta Suwałki”. 

– Projekt uchwały stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że projekt uchwały powstał na podstawie 

projektu ustawy, z której wynika, że miasta powyżej 20 tys. mieszkańców zostaną 

zobowiązane do opracowania miejskich planów adaptacji do zmian klimatu. Posiadanie 

miejskiego planu adaptacji do zmian klimatu będzie stanowiło podstawę do ubiegania się 

o dofinansowanie w ramach funduszy zewnętrznych, w tym ze środków pochodzących z 

Unii Europejskiej. Potrzeba opracowania MPA wynika m.in. z projektu Programu 

Fundusze Europejskie dla Podlaskiego 2021-2027. Celem tworzonych miejskich planów 

adaptacji do zmian klimatu jest zwiększenie zdolności adaptacyjnych miasta wobec 

możliwych zagrożeń wynikających ze zmian klimatu. Miejski Plan Adaptacji do zmian 

klimatu dla Miasta Suwałki, jak każdy dokument strategiczny, będzie definiował wizję, 

priorytety i cele szczegółowe oraz będzie wskazywał priorytetowe działania przypisane do 

analizowanych obszarów. Opracowany miejski plan adaptacji do zmian klimatu dla Miasta 

Suwałki pozwoli na skoordynowanie lokalnych działań i przedsięwzięć wiążących się z 

minimalizowaniem negatywnych skutków ekonomicznych, społecznych i środowiskowych 

wynikających ze zmian klimatu. W związku z powyższym do przygotowania takiego planu 

zostaną zaangażowani specjaliści, którzy pomogą opracować taki dokument.  

 Radny T. Czerwiecki zapytał czy uchwalenie projektu ww. uchwały zobowiązuje 

miasto do jakichkolwiek wydatków? Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że 

opracowanie ww. dokumentu na tym etapie nie ponosi żadnych skutków finansowych.  

   

Członkowie Komisji nie zgłosili wniosków i przystąpili do głosowania projektu uchwały: 

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało –  5 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przystąpienia Miasta 

Suwałki do opracowania „Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu Miasta 

Suwałki”. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

Ad pkt. 9 

Informacja z konsultacji społecznych w sprawie Suwalskiego Budżetu 

Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2023 rok.  

– Informacja stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Komisja pozytywnie przyjęła Informację z konsultacji społecznych w sprawie 

Suwalskiego Budżetu Obywatelskiego jako części budżetu miasta na 2023 rok.  
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Ad pkt. 10 

Zaopiniowanie wniosku Polskiego Stronnictwa Ludowego w Suwałkach o podjęcie 

uchwały w sprawie nadania imienia Edwarda Mikołajczyka rondu na skrzyżowaniu 

ulic Raczkowska i Powstańców Wielkopolskich w Suwałkach. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 17 do protokołu.  

  

 Radny K. Korneluk zwrócił uwagę na to, że wniosek Polskiego Stronnictwa 

Ludowego w Suwałkach nie jest kompletny - brak podpisu jednego z wnioskodawców oraz 

rozbieżność imion we wniosku i w uzasadnieniu do wniosku. Poprosił o uzupełnienie 

braków formalnych we wniosku.  

   

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  6 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0  

 

Komisja odrzuciła wniosek z powodu braków formalnych.   

 

Ad pkt. 11 

Zaopiniowanie wniosku Związku Piłsudczyków Rzeczpospolitej Polskiej w sprawie 

uczczenia Aleksandry Piłsudskiej pomnikiem lub postumentem w Mieście Suwałki. 

– Wniosek stanowi załącznik nr 18 do protokołu.  

 

 Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że przedstawiciele Związku Piłsudczyków 

w Suwałkach byli na spotkaniu i przedstawili swoją inicjatywę w sprawie uczczenia 

Aleksandry Piłsudskiej pomnikiem lub postumentem w Mieście Suwałki. Prezydent dodał, 

że należałoby zastanowić się nad tym, czy miałby to być pomnik, czy popiersie, czy obelisk, 

należałoby mieć koncepcję i wskazać lokalizację. Jest to potrzebne aby podjąć uchwałę 

Rady Miejskiej. Najlepszym rozwiązaniem byłoby spotkać się ze Związkiem Piłsudczyków 

i ustalić pozostałe kwestie np. dotyczące kosztów tego przedsięwzięcia. Finansowanie może 

być np. z budżetu Miasta, albo. zostanie ogłoszona zbiórka publiczna i zgromadzone środki 

zostaną przeznaczone na ten cel. Należałoby wypracować wspólnie z wnioskodawcami 

najlepsze rozwiązanie dla ww. inicjatywy.   

 Radny K. Korneluk czy Związek Piłsudczyków ma już jakieś środki na ten cel? 

Prezydent odpowiedział, że na spotkaniu z wnioskodawcami nie było mowy o finansowaniu 

tego przedsięwzięcia. Radny wyraził pozytywną opinię dotyczącą złożonego wniosku, pod 

warunkiem, że środki na ten cel nie będą wydatkowane z budżetu miasta. Stwierdził, że 

spotkanie z wnioskodawcami jest jak najbardziej słuszne.  

 Radny T. Czerwiecki stwierdził, że budowa pomnika jest bardzo kosztowna  

i należałoby zastanowić się nad formą postumentu czy popiersia.   

 Radny W. Pająk poinformował, że Komisja Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki 

przychyliła się do wniosku. Radny w kwestii finansów zaproponował np. stypendium 

artystyczne w celu wykonania rzeźby.  
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Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało –  4 radnych 

przeciw       –  0 

wstrzymał się od głosu     –  0  

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek Związku Piłsudczyków Rzeczpospolitej 

Polskiej w sprawie uczczenia Aleksandry Piłsudskiej pomnikiem lub postumentem  

w Mieście Suwałki. 

– Opinia Komisji stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Ad pkt. 12 

Wolne wnioski.  

 

 1. Głos zabrał p. W. Smardzewski Przedsiębiorca Suwalski właściciel Firmy Auto 

Wigry oraz myjni samochodowej na ulicy Nowomiejskiej. Przedstawił swój problem 

dotyczący dzierżawy działki pod myjnię samochodową. Poinformował, że napisał prośbę 

do Pana Prezydenta oraz do Zarządu Budynków Mieszkalnych w Suwałkach  

o przedłużenie dzierżawy. ZBM w odpowiedzi na pismo poinformował, że w chwili obecnej 

nie ma możliwości przedłużenia dzierżawy, należy to zrobić w roku 2025 kiedy będzie 

kończyła się dzierżawa. P. Smardzewski dodał, że z różnych źródeł wie, że w tym miejscu 

ma powstać park, a myjnia w 2025 roku zostanie zamknięta i nie będzie możliwości 

przedłużenia dzierżawy. Przedsiębiorca poinformował, że poniósł duże koszty ww. 

inwestycji około 1 miliona złotych, do tej pory spłaca kredyt, jak również wpływy do 

budżetu Miasta do roku 2025 z tytułu dzierżawy oraz podatku od nieruchomości to około 

330 tys. zł. Przedsiębiorca chce jeszcze prowadzić tę działalność przynajmniej  

jeszcze 3 lata, poprosił o pochylenie się nad sprawą i pozytywne załatwienie jego prośby. 

Nadmienił, że np. rozbiórka ww. myjni będzie kosztowała kilkadziesiąt tysięcy złotych, 

ponieważ jest wykonane przyłącze gazowe, elektryczne, wodno – kanalizacyjne. Będzie 

musiał zwolnić dwie osoby z pracy.  Zaproponował, że myjnię można wkomponować  

 w infrastrukturę tego miejsca, np. docelowego parku, który ma powstać na ulicy 

Nowomiejskiej, w usługi gastronomiczne. Jeśli nie ma możliwości dalszej dzierżawy to 

zaproponował wystawienie tej działki na przetarg, do którego przystąpi. Prezydent  

Cz. Renkiewicz odpowiedział, że temat jest znany i w chwili złożenia wniosku  

o przedłużenie dzierżawy nieruchomości nie było przeznaczenia ww. gruntu.  Miasto  

w chwili obecnej chce zrealizować swoje obietnice i plany dotyczące zagospodarowania 

przestrzeni parkiem miejskim. Miasto chciało dokonać zamiany gruntu z Brico Marche. 

Rozmowy, korespondencja z Firmą była prowadzona przez kilka lat z prośbą o podjęcie 

decyzji co do podjęcia jakiejkolwiek działalności. Niestety do tej pory nie zapadły żadne 

decyzje. W związku z możliwością pozyskania środków na budowę i zorganizowanie parku 

z nowej perspektywy, miasto przystąpiło do przygotowania i realizacji ww. 

przedsięwzięcia. W związku z tym pojawiły się pierwsze koncepcje zagospodarowania 

parku. Z docierających sygnałów ze strony radnych Rady Miejskiej oraz architektów 

miejskich, w konsekwencji auto myjnia nie będzie wpisywała się w krajobraz parku  

i otoczenia. Padły propozycje aby przenieść auto myjnię w inne miejsce. Na tym etapie nie 
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ma żadnej decyzji w tym zakresie, a umowa dzierżawy kończy się w roku 2025. Natomiast 

zostały przygotowane różne koncepcje parku w ww. miejscu, które zostaną poddane pod 

ocenę społeczną. Miasto zaproponuje i przedstawi 4 lub 5 koncepcji i poprosi 

mieszkańców, żeby się wypowiedzieli co powinno znaleźć się na tym terenie. W chwili 

obecnej nie ma decyzji, że auto myjnia ma zostać zlikwidowana. Na etapie konsultacji 

społecznych, zostaną wypracowane wnioski, które pozwolą na podjęcie dobrej decyzji 

 i temat rozwiązać.  

 Radny S. Cimochowski zaproponował, że dopóki zostanie wybudowany park to 

można przedłużyć dzierżawę na 3 lata, a za trzy lata jak park już powstanie to będzie to 

dobre miejsce na to, żeby powstała w tym miejscu gastronomia i usługi.  

 Radny W. Pająk zgodził się z radnym S. Cimochowskim. Czy plany, które powstają 

przez architektów uwzględniają w dalszym ciągu myjnię, czy jest to wariant, że jej już nie 

ma? Naczelnik M. Włoskowska na tym etapie są to tylko koncepcje, nie zostało to jeszcze 

rozstrzygnięte. Radny W. Pająk zaproponował, aby koncepcję parku wykonać w dwóch 

etapach np. I do roku 2025 jest uwzględniona myjnia i II etap, rok 2028 gdzie myjnia nie 

jest już uwzględniona.  

 Radny T. Czerwiecki zauważył, że właśnie ta myjnia jest bardzo często oblężona, 

czyli jest potrzebna mieszkańcom.  

 Radny W. Pająk stwierdził, że sprawę można rozwiązać, tylko pozostaje kwestia 

dobrej woli. Czy w kwestii prawnej można na tym etapie zagwarantować przedłużenie 

umowy? Prezydent Cz. Renkiewicz poinformował, że dopiero w końcu roku 2025 będzie 

można rozmawiać o przedłużeniu umowy na dzierżawę. Prezydent raz jeszcze 

zaproponował aby rozpocząć dyskusję na ten temat, jak ten park ma wyglądać, co może 

jeszcze powstać w tym miejscu.  

 Radny J. Niedźwiedzki zapytał co zaważyło, że Firma Brico Marche przestała 

rozmawiać.  Prezydent Cz. Renkiewicz odpowiedział, że rozmowy ustały z braku decyzji 

ww. Firmy. Radny zaproponował aby przez mediacje wrócić raz jeszcze do rozmów. 

Prezydent Cz. Renkiewicz dodał, że ze stroną Polską ww. Firmy sprawa została omówiona 

i został wypracowany kształt umowy. Natomiast odpowiedziano, że decyzje zapadają we 

Francji, a temat do dzisiejszego dnia został pozostawiony bez odpowiedzi.  

 Przewodniczący Komisji T. Czerwiecki podsumował dyskusję i stwierdził, iż 

koncepcje, które będą poddawane pod osąd społeczny i konsultacje, żeby chociaż w jednej 

koncepcji uwzględnić w przyszłości auto-myjnię i przeznaczeniem tego terenu na usługi. 

Mieszkańcy powinni się wypowiedzieć na ten temat.   

2. Głos zabrał Radny W. Pająk zapytał Naczelnik M. Włoskowską czy w związku  

ze znanym przebiegiem Ria Balticka będą musiały zostać zmienione plany 

zagospodarowania na terenie miasta. Naczelnik M. Włoskowska odpowiedziała, że  

w chwili obecnej trwają prace koncepcyjne i nie można wykluczyć jakie będą granice.  

 

3. Głos zabrał RadnyJ. Niedźwiedzki zgłosił zapytanie od mieszkańców ulicy 

Staniszewskiego dotyczące wysokiego 5 metrowego ogrodzenia na terenie wojskowym, 

która graniczy z tym osiedlem. Naczelnik M. Włoskowska odpowiedziała, że jest to 

ogrodzenie strzelnicy wojskowej. 
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Przewodniczący podziękował wszystkim za obecność i merytoryczne głosy w dyskusji 

oraz zakończył posiedzenie Komisji. 

 

 

Na tym protokół zakończono.  
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